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 Protokół nr 56/VII/2018 

z obrad LVI sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie 

z dnia 9 lipca 2018 roku 

 

Rozpoczęcie sesji – godz. 15:00 

Zakończenie sesji – godz. 15:30 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Trąbki Wielkie, przy ul. Gdańskiej 12. 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Zbigniew Leszczyński. 

Ad 1. 

 - Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński rozpoczął obrady witając wszystkich obecnych. W 

sesji Rady ponadto uczestniczyli: Błażej Konkol – Wójt Gminy. 

W obradach uczestniczy 15 radnych, zatem podejmowane uchwały będą prawomocne.  

Obrady protokołowała Katarzyna Czyż. 

<Listy obecności stanowią załącznik nr 1 do protokołu> 

Przewodniczący Rady Gminy - odczytał wniosek Wójta Gminy w sprawie potrzeby zwołania sesji 

nadzwyczajnej – załącznik do protokołu.  

Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad.  

1. Sprawy regulaminowe: 

- Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad; 

- Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania od postanowienia Komisarza Wyborczego w Gdańsku I z dnia   

4 lipca 2018r. w sprawie podziału Gminy Trąbki Wielkie na okręgi wyborcze – referuje Pan Błażej 

Konkol Wójt Gminy; 

3. Zamknięcie obrad sesji nadzwyczajnej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy - spytał, czy ktoś wnosi uwagi do porządku obrad.  

Uwag nie zgłoszono. Przystąpiono do  przegłosowania porządku obrad.  

W głosowaniu udział bierze 15 radnych.  

Przewodniczący Rady Gminy - spytał, kto jest za przyjęciem w/w porządku obrad. 
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     Głosowanie: 

     Za   -15  

     Przeciw  -  0    

     Wstrzymało się -  0    

 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie przyjęła porządek obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy – podał, że do Biura Rady wpłynął wniosek Wójta Gminy w sprawie zwołania 

sesji nadzwyczajnej – odczytał treść wniosku. Kolejno podał, że Radni otrzymali propozycję podziału 

gminy na okręgi wyborcze. 

 

Ad 2. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania od postanowienia Komisarza Wyborczego w Gdańsku I 

z dnia 4 lipca 2018r. w sprawie podziału Gminy Trąbki Wielkie na okręgi wyborcze – referuje Pan 

Błażej Konkol Wójt Gminy. 

/Projekt uchwały radni otrzymali w dniu sesji Rady Gminy/ 

 

Wójt Gminy – przypomniał, że uchwała Rady Gminy Trąbki Wielkie, która jakiś czas temu była podjęta 

została przez Komisarza Wyborczego podważona w zakresie przyłączenia Klępin do sołectwa Sobowidz, co 

zgodnie z Rozporządzeniem jest nieprawidłowe. Nie można łączyć sołectw z sołectwami dzielonymi. Rada, 

na wniosek Komisarza Wyborczego nie podjęła uchwały zmieniającej w tym zakresie. Jednocześnie 

przypomniał, że Komisarz Wyborczy mówił, że ma również uwagi do innych obwodów naszej Gminy, ale 

odniósł się tylko do Klępin. 

Rada Gminy decyzji o zmianie w tym zakresie nie podjęła. Komisarz o tym wiedział. Wójt był osobiście na 

spotkaniu z Komisarzem, ponadto był również Wiceprzewodniczący i Przewodniczący Rady Gminy. 

Sytuacja była znana. Nawet zasugerowaliśmy Komisarzowi, że skoro tak musi być i nie ma innej 

możliwości, to żeby Klępiny zostały przyłączone do konkretnego okręgu wyborczego. Mieszkańcy Klępin 

wnieśli protest, który nie został uznany, ponieważ wpłynął do Gdańska zamiast do Warszawy. Wójt myślał, 

że ta zmiana będzie dotyczyła tylko Klępin, jednak w dniu 4 lipca 2018r. otrzymaliśmy postanowienie 

Komisarza Wyborczego w Gdańsku I, który kompletnie zmienił nam okręgi. Zaproponowane przez 

Komisarza okręgi wyborcze mają się kompletnie nijak, jeżeli chodzi o kwestie związane z powiązaniami 

społecznymi, z przynależnością do określonej szkoły, parafii, czy dróg komunikacyjnych Trudno to w jakiś 

sposób wytłumaczyć. Ewidentnie widać, że jest to praca najprawdopodobniej z za biurka, ustalona tak jak 

komisarz uważał za stosowne. Komisarz nie chciał z Gminą skonsultować pozostałych zmian. Jeżeli chodzi 

o Klępiny to mieliśmy kontakt, a w pozostałym zakresie w ogóle nie było kontaktu. Zostało to z urzędu 

wykonane. Komisarz Wyborczy nie analizował raczej żadnego wariantu alternatywnego, który istnieje. 

Jeżeli miałoby tak już być, to można było zasięgnąć naszej opinii jak mogłyby wyglądać nasze okręgi 

wyborcze. 

Zwrócił uwagę, że Rada otrzymała projekt uchwały, ale z uwagi na to, że jeszcze dzisiaj z mecenasem 

konsultowałem projekt tej uchwały, to Radni otrzymają projekt uchwały z naniesionymi poprawkami. Sam 

fakt zakwestionowania decyzji Komisarza Wyborczego nie wchodzi w grę bo jest ona zgodna z prawem. 

Natomiast ona nie analizuje sytuacji społecznościowej naszej Gminy i nie analizuje innych możliwości. 

Proszę, o wniesienie do protokołu dyskusji. W uzasadnieniu do projektu uchwały wskazałem, że nie 

zgadzamy się z takim podziałem okręgów wyborczych i zaproponowałem alternatywne rozwiązanie. To nie 

będzie to samo, co do tej pory w obecnej kadencji, ale będzie to propozycja bardziej racjonalna niż to, co 

postanowił Komisarz Wyborczy. Jakie będą tego skutki trudno powiedzieć. Prócz tego wiem, że mieszkańcy 

również zgłaszają swój protest co do podziału na okręgi wyborcze. Dodał, że przedstawi Radzie projekt 

uchwały, który jeszcze przed chwilą poprawił mecenas, a który dopiero otrzymał.    

Kolejno odczytał treść uzasadnienia do przygotowanego projektu uchwały zwracając uwagę, że to 

uzasadnienie chciałby jeszcze dopracować wspólnie z Radnymi. 
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Odczytał projekt uzasadnienia uchwały.  

Podał, że pozwolił sobie przygotować rozwiązanie alternatywne podając, że w jego ocenie nie uda się 

uratować miejscowości Błotni, która nie graniczy w żaden sposób, czy to z Warczem, czy z Zaskoczynem, 

sąsiaduje tylko z Graniczną Wsią. Proponuje, aby powiązać: 

Sołectwo Mierzeszyn i Błotnię, 

Sołectwo Warcz z Zaskoczynem, 

Sołectwo Domachowo – oddzielnie, 

Sołectwo Graniczna Wieś, Cząstkowo, Postołowo i Czerniewo i Czerniec. 

 

Wywiązała się dyskusja nad powyższym podziałem:  

Radny Mark Czerwiński – zapytał ile mieszkańców ma sołectwo Błotnia. 

Radny Andrzej Klonowski – podał, że sołectwo Błotnia ma 182 mieszkańców a Mierzeszyn 861. 

Wójt Gminy – podał, że w przypadku przedstawicielstwa Błotni i Mierzeszyna norma jest spełniona, ale jest 

blisko przekroczenia. 

Radny Marek Czerwiński - dziwi się że Domachowo stało się odrębnym mandatem.  

Wójt Gminy – podał, że Domachowo jest odrębnym okręgiem, ponieważ musi być spełniona norma 

przedstawicielstwa. Dodał że z Błotnią jest problem ponieważ ona graniczy, albo z Mierzeszynem albo z 

Graniczną Wsią. Na ten podział należy tak patrzeć, że sołectwa musza ze sobą sąsiadować.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Sroka – stwierdził, że z wyjątkiem połączenia Błotni z 

Mierzeszynem - stary podział jest najlepszy. 

Wójt Gminy Błażej Konkol – zwrócił uwagę, że razem z Błotnią jest najlepszy, ale teraz należy się 

zastanowić, czy chcemy wskazać alternatywne rozwiązanie zgodnie z przepisami prawa, czy idziemy na 

upór.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Sroka – zwrócił uwagę, że tylko w przypadku między Sołectwami 

Błotnia i Zaskoczyn są niespełnione warunki. Nie mają wspólnych granic.  

Wójt Gminy Błażej Konkol – zaznaczył, że propozycja dotycząca połączenia Sołectwa Mierzeszyna z 

Sołectwem Błotnia jest zgodna z propozycją Komisarza Wyborczego. Kolejno podał, że Komisarz również 

zaproponował, aby: Warcz, Zaskoczyn, Czerniewo – były jednym okręgiem wyborczym. Zgodnie z dalszą 

propozycją Komisarza Wyborczego Sołectwo Domachowo, proponuje jako okręg oddzielny.  

Radny Marian Płotka – zwrócił uwagi na zmienione przez Komisarza Wyborczego numery okręgów. 

Wójt Gminy Błażej Konkol  – zaproponował, aby w pierwszej kolejności skupić się nad dopisaniem sołectw 

do odpowiednich okręgów, a do numeracji wróci się na sam koniec dyskusji. W dalszej wypowiedzi Wójt 

podał, że do tej pory Warcz był z Domachowem. Propozycja Wójta jest taka, aby Warcz został razem z 

Zaskoczynem bez Czerniewa. Jeżeli chodzi o Warcz i Zaskoczyn, to sołectwa te mają swoje powiązania, 

chociażby jedna parafia.  

Kolejno proponuje aby Sołectwo Graniczna Wieś, Czerniewo, Cząstkowo i Postołowo było jednym 

okręgiem. Kolejny okręg to Drzewina – Pawłowo. 

Radny Michał Studziński - zapytał, czy Cząstkowo nie można połączyć do Pawłowa. 

Wójt Gminy Błażej Konkol – stwierdził, że można w ten sposób połączyć, przekroczeń nie będzie. Byłby 

okręg: sołectwo Drzewna, Pawłowo, Cząstkowo. W dalszej swojej wypowiedzi podaje:    

Sołectwo Ełganowo – tak jak było do tej pory; 

Sołectwo Gołębiewo Wielkie – było oddzielnie, zostaje; 
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Sołectwo Sobowidz razem z Rościszewkiem – zostaje, bez zmiany; 

Sołectwo Gołębiewo Średnie, Gołębiewko i Rościszewo – tak było i tak zostaje.  

Sołectwo Trąbki Wielkie - są podzielone na dwie części i tak zostaje 

Sołectwo Kleszczewo  - zostaje oddzielnie samo.  

Radny Jan Selka – przerwał odczytywanie propozycji Wójta Gminy pytając, że zastanawia się nad 

przyczyną pozostawienia sołectwa Kleszczewa jako odrębnego okręgu.  

Wójt Gminy Błażej Konkol – stwierdził, że Komisarz Wyborczy uważa, że Czerniewo ma powiązanie z 

Graniczna Wsią. W dalszym ciągu swojej wypowiedzi podaje kolejne propozycje. Proponuje, aby sołectwo 

Kaczki połączyć tak jak było do tej pory, czyli: Kaczki, Łaguszewo Trąbki Małe i Klępiny  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Sroka – uważa, że taki podział jest do przyjęcia.  

Radny Andrzej Klonowski – zwrócił uwagę, że jako radny z tego sołectwa żadnej szansy nie ma na 

wygranie wyborów samorządowych.  

 

Wywiązała się dyskusja na powyższe tematy, w trakcie której wspólnie przyznano, że po połączeniu Błotni z 

Mierzeszynem sołectwo Błotnia nie będzie miało żadnej reprezentatywności.  

/Przedstawiono Radnym do wglądu mapę odzwierciedlającą granice sołectw – załącznik do protokołu/.  

Wójt Gminy – dodatkowo przedstawił Radnym wskaźniki reprezentatywności w odniesieniu do  propozycji, 

którą przedstawił.  

Radny Jan Selka – zapytał ile mieszkańców ma sołectwo Czerniewo. 

/Poproszono o przedstawienie Radnym tabeli z wyszczególnioną liczbą mieszkańców poszczególnych 

sołectw. W czasie oczekiwania na powyższe dane prowadzono ciąg dalszej dyskusji./ 

Radny Michał Studziński - proponuje, aby sołectwo Czerniewo połączyć z powrotem z Kleszczewem. Tak 

jak było do tej pory. Należy zastanowić się czy Rada Gminy chce podjąć się odwołania od postanowienia.  

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński – zapytał, czy ktoś zgłasza jeszcze inne propozycje  do 

takiego podziału. Zwrócił uwagę, że jest na razie jedna propozycja Radnego Michała Studzińskiego. 

Wójt Gminy - podał, że Czerniewo, razem z Czerńcem, będą mieli ok 350 mieszkańców. Jak przyłączymy 

do Kleszczewa to będą mieli bliżej jednego tysiąca mieszkańców. Większa różnica będzie niż obecnie.   

Radny Michał Studziński – stwierdził, że Czerniewo bardziej powiązane jest z Kleszczewem aniżeli z 

Postołowem.  

Wójt Gminy - zaproponował, aby powrócić do dyskusji nad Czerniewem jak Radni otrzymają dane z liczbą 

mieszkańców, a obecnie przejść do omówienia kolejnych propozycji podziału okręgów wyborczych. 

Kolejno zapytał o okręg wyborczy Kaczki, Łaguszewo, itd.. Stwierdzono, że do tej pory tak było i wówczas 

Zła Wieś wróciłaby do Kłodawy.  

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński - nawiązał do propozycji okręgu nr 3: Cząstkowo, 

Graniczna Wieś, Postołowo, Czerniewo. Zaproponował, aby Cząstkowo było dołączone do okręgu: 

Drzewina, Pawłowo.  

Wójt Gminy – zwrócił uwagę, że Cząstkowo bardziej jest powiązane z Postołowem aniżeli z Pawłowem.  

/Przedstawiono radnym do wglądu wyszczególnione wyliczenia dotyczące liczby mieszkańców 

poszczególnych sołectw/  

Wójt Gminy – poinformował, że Czerniewo i Czerniec mają łącznie 304 mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński – zwrócił uwagę, że generalnie Rada powinna nad 
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okręgami popracować, ale główne pytanie, czy Rada w ogóle chce odwołać się od postanowienia Komisarza 

Wyborczego. Zwrócił uwagę, że załącznik projektu uchwały wymaga dopracowania, ale, czy ktoś zgłasza 

uwagi do okręgów zaproponowanych przez Wójta Gminy. Ponownie przypomniał, że propozycja padła ze 

strony Radnego Michała Studzińskiego.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Sroka – na samym początku zaproponował, aby przegłosować 

uchwałę  o odwołaniu, a co do załącznika będziemy dyskutować później.  

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński – nie poparł powyższej propozycji, zwracając uwagę, 

że integralną częścią uchwały jest załącznik, który przedstawia granice okręgów wyborczych, podejmując 

uchwałę musimy być zdecydowani co do granic poszczególnych okręgów. 

Wójt Gminy Błażej Konkol – zwrócił uwagę, aby pracować nad projektem chwały z prawidłową podstawą 

prawną, który Radni otrzymali podczas sesji.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Sroka – ponownie zwrócił uwagę, że jego zdaniem propozycja 

Wójta Gminy jest do przyjęcia, a to, czy Czerniewo będzie z Kleszczewem, czy nie, to jest sprawa do 

przedyskutowania. 

Radny Marek Czerwiński – jeżeli Komisarz uzna nasze odwołanie to będziemy musieli podjąć nową 

uchwałę o okręgach. 

Wójt Gminy Błażej Konkol – podał, że może uznać nasze odwołanie i może zmienić swoje postanowienie.  

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński – podsumowując dzisiejszą dyskusję zauważył, że 

każdy z radnych stwierdza, że te okręgi są niedopasowane. Zapytał, czy generalnie Rada jest za złożeniem 

odwołania. 

Radny Marian Płotka – uważa, że Rada Gminy powinna przyjąć propozycje Wójta Gminy z tymi 

wszystkimi zmianami, które proponuje, m.in Zła Wieś – do Kłodawy; Błotnia – do Mierzeszyna itd. Jestem 

za odwołaniem się od postanowienia Komisarza Wyborczego.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Sroka – stwierdził, że propozycja Komisarza przewraca całkowicie 

Gminę. Zwrócił uwagę, że Radni znają Gminę od wielu lat i podział sąsiedzki był bardzo dobry.  

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński  – poparł powyższa wypowiedź. Przyznając, że nawet 

nie chodzi o sam podział sąsiedzki, ale również i szkolny, parafialny, rodzinny. To wszystko jest ważne.  

Wójt Gminy Błażej Konkol – ostatecznie zaproponował, aby przenieść Czerniewo do Kleszczewa – 

zostawiając tak jak do tej pory. Byłoby wówczas mieszkańców 903. Norma przedstawicielstwa wskoczy nie 

więcej jak 1,30 a w przypadku: Cząstkowo, Graniczna Wieś, Postołowo – byłoby mieszkańców 559, w tym 

przypadku norma przedstawicielstwa spadłaby do 0,8. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Sroka – stwierdził, że możemy taką propozycję przyjąć.  

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński – zapytał, czy jeszcze są jakieś pytania. Pytań nie 

zgłoszono. Zaproponował, że przedstawi Radnym załącznik do uchwały – odczytał po wprowadzonej 

zmianie w okręgu nr 3 odłączając Czerniewo i przyłączając to sołectwo do okręgu nr 6 do Kleszczewa.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Sroka -  zaproponował, aby zmienić kolejność okręgów bo są one 

chaotycznie rozłożone. 

Wójt Gminy – zaproponował przyjęcie numeracji Komisarza Wyborczego przedstawiając kolejno numery 

do propozycji odczytanej przez Przewodniczącego Rady Gminy, tj: 
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Numer Okręgu:    Granice okręgu wyborczego: 

1 Sołectwo: 

  Domachowo 

2 Sołectwo: 

  Ełganowo 

3 Sołectwo: 

  Gołębiewko, Gołębiewo Średnie, Rościszewo 

4 Sołectwo: 

  Gołębiewo Wielkie 

5 Sołectwo: 

  Kaczki, Trąbki Małe, Łaguszewo, Klępiny 

6 Sołectwo: 

  Kleszczewo, Czerniewo 

7 Sołectwo: 

  Kłodawa; Zła Wieś 

  Sołectwo: 

  Sobowidz – ulice: 

  ul. Kościuszki: 

  od nr 2 do nr 28, 

  Nr 30,32,34 

8 od nr 36 do nr 67 

  Nr 69,71,73,75,77,79,81 

  ul. Bukowa, 

  ul. Dworcowa 

  ul. Księdza Józefa Wdowiaka 

  ul. Leśna 

  ul. Nowa 

  ul. Spacerowa 

  ul. Sportowa 

  

  Sołectwo Sobowidz – ulice: 

  ul. Kościuszki 

9 Nr: 29,31,33,35,68,70,72,74,76,78,80 i 82 

  ul. Polna, 

  
ul. Ogrodowa 
ul. Morenowa 

  + miejscowość Rościszewko 

10 Sołectwo: 

  Mierzeszyn, Błotnia 

  Sołectwo: 

  Trąbki Wielkie – ulice: 

  ul. Akacjowa, 

  ul. Brzozowa, 

  ul. Bukowa, 

  ul. Cisowa, 

  ul. Dębowa, 

  ul. Głogowa, 

  ul. Grabowa, 

  ul. Jarzębinowa, 
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  ul. Jaworowa, 

11 ul. Jesionowa, 

  ul. Jodłowa, 

  ul. Kasztanowa, 

  ul. Klonowa, 

  ul. Ks. F. Głowienki, 

  ul. Lipowa, 

  ul. Pawłowskiej, 

  ul. Polonii Gdańskiej, 

  ul. Sosnowa, 

  ul. Świerkowa, 

  ul. Topolowa, 

  ul. Wierzbowa, 

  
ul. Rzemieślnicza, 
ul. Handlowa, 

  ul. Modrzewiowa, 

  ul. Leszczynowa 

  Sołectwo: 

  Trąbki Wielkie – ulice: 

  ul. Ełganowska, 

  ul. Gdańska 

  ul. Jagodowa, 

  ul. Krótka, 

  ul. Leśna, 

  ul. Malinowa, 

  ul. Parkowa, 

12 ul. Pasteura, 

  ul. Pocztowa, 

  ul. Poziomkowa, 

  ul. Sportowa, 

  ul. Wiśniowa, 

  ul. Ogrodowa, 

  ul. Kwiatowa, 

  ul. Czereśniowa, 

  ul. Usługowa, 

  ul. Przemysłowa, 

  ul. Towarowa, 

 
 

13 
Sołectwo:  
Pawłowo, Drzewina 

  

14 Sołectwo: 

  Warcz, Zaskoczyn 

15 Sołectwo: 

  Graniczna Wieś, Cząstkowo, Postołowo 

 

Następnie odczytano treść uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały. 

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych. 



  8 

 

     Głosowanie: 

     Za    – 15 

     Przeciw  –   0 

     Wstrzymało się  –   0 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr LVI/378/2018 w w/w sprawie. 

 

Ad 4. Zamknięcie sesji nadzwyczajnej. 

Przewodniczący Rady Gminy – zamknął sesję nadzwyczajną dziękując wszystkim za czynny udział.  

 

 

Sporządziła:        Przewodniczący Rady Gminy  

(-) K. Czyż                      (-) Zbigniew Leszczyński 


